
R O M Â N I A
JUDEŢUL CARAŞ-SEVERIN
    CONSILIUL JUDEŢEAN

PROCES–VERBAL
încheiat astăzi 28.01.2010, ora 11,00  în cadrul şedinţei  ordinare a 

CONSILIULUI JUDEŢEAN CARAŞ-SEVERIN

          Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul preşedinte Sorin Frunzăverde:  

Doamnă consilier, domnilor consilieri,  
Şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 29 de consilieri judeţeni.   
Lipseşte motivat domnul consilier Başag Viorel. 
Se supune la vot motivarea domnului consilier Başag. Se aprobă în unanimitate.
Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr.12/21.01.2010, comunicată  domnilor

consilieri  în  scris  prin  adresa  nr.IV/698/22.01.2010,  potrivit  art.94  alin.1  din  Legea
nr.215/2001 a administraţiei publice locale, republicată, cu modificările şi completările
ulterioare, invitaţilor prin adresa nr.I/701/22.01.2010 şi s-a adus la cunoştinţa locuitorilor
prin publicare în Ziarul „Jurnal de Caraş-Severin” din data de 22.01.2010.

Participă de drept domnul Ion Imbrescu secretarul judeţului.
Participă  ca invitaţi:  domnul senator Secăşan Iosif,  domnul subprefect  Motolan

Martin,  reprezentanţi  ai  instituţiilor  subordonate  Consiliului  Judeţean,  precum  şi
reprezentanţi ai aparatului de specialitate al Consiliului Judeţean Caraş-Severin.

Din  partea  mass-mediei  participă  reprezentanţi  ai  Ziarului“Jurnal  de  Caraş-
Severin”,  „BANAT TV”, „Radio Reşiţa, şi „Prisma”.

Ordinea de zi a fost anunţată şi publicată în presă.
Ordinea de zi este următoarea:
1.Proiect  de  hotărâre  privind  crearea  şi  utilizarea  fondului  de  rulment  pe  anul

2010.
2.Proiect  de  hotărâre  privind  înfiinţarea  Camerei  Agricole  a  judeţului  Caraş-

Severin.
3.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Regulamentului  de  organizare  şi

funcţionare, a organigramei şi statelor de funcţii ale Camerei Agricole a judeţului Caraş-
Severin.

4.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Regulamentului  de  organizare  şi
funcţionare la Teatrul de Vest Reşiţa.

5.Proiect de hotărâre privind reconstituirea  comisiei  speciale pentru întocmirea
inventarului bunurilor  care alcătuiesc domeniului public al Judeţului Caraş-Severin.
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6.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  Hotărârii  Consiliului  Judeţean
nr.132/28.08.2008 privind aprobarea  componenţei Consiliului Consultativ  al Căminului
pentru Persoane Vârstnice Reşiţa.

7.Proiect de hotărâre privind desemnarea unui reprezentant al Consiliului Judeţean
Caraş-Severin pentru a face parte din Comisia de acreditare a furnizorilor de servicii
sociale din judeţul Caraş-Severin.

8.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Listei  investiţiilor  prioritare  aferente
Master Planului elaborat în cadrul proiectului „Îmbunătăţirea  alimentării cu apă potabilă,
canalizare şi epurare ape uzate în judeţul Caraş-Severin”  ISPA 2005/RO/16/P/PE/003.

9.Proiect  de hotărâre  privind aprobarea susţinerii  financiare  de către   Consiliul
Judeţean Caraş-Severin a lucrărilor de proiectare şi asistenţă tehnică pentru investiţiile
prioritare  aferente  Master  Planului  elaborat  în  cadrul  proiectului  „Îmbunătăţirea
alimentării  cu apă  potabilă,  canalizare  şi  epurare ape uzate în  judeţul Caraş-Severin”
ISPA 2005/RO/16/P/PE/003.

10.Raport  privind situaţia  gestionării  bunurilor  aparţinând domeniului  public  şi
privat al judeţului Caraş-Severin.

11.Proiect  de  hotărâre  privind  însuşirea  inventarului  bunurilor  care  alcătuiesc
domeniului public al judeţului Caraş-Severin la data de 31.12.2009

12.Proiect  de  hotărâre  privind  dizolvarea  şi  lichidarea  Agenţiei  de  Dezvoltare
Economico-Socială Caraş-Severin.

13.Informare  privind  activitatea  Centrului  Judeţean  pentru  Conservarea  şi
Promovarea Culturii Tradiţionale Caraş-Severin, în perioada 1 iulie-31 decembrie 2009.

14.Raport de activitate al Centrului de Urgenţă pentru Persoane fără Adăpost pe
anul 2009.

15.Informare privind modul de soluţionare a petiţiilor pe semestrul II/2009.
16.Raport asupra eficienţei unităţilor de poliţie pe anul 2009.
17.Întrebări.Interpelări.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Domnul consilier  Başag este plecat într-
o delegaţie, iar domnul consilier Ştefănescu urmează să vină. Înainte de a vă propune
ordinea  de  zi,  vreau  să  semnalez  această  apariţie.  Este  o  carte  publicată  şi  datorită
Consiliului  Judeţean,  dar  lăsând  de-o  parte,  partea  de  investiţie,  partea  de  susţinere
financiară, vreau să spun că este o carte eveniment. Dacă aş fi cel care ar decide, i-aş
acorda „Premiul  Academiei”,  pentru că  este prima lucrare din România care face un
inventar al  administraţiei  publice antebelice şi  interbelice.  Este o carte a profesorului
universitar Zaberca şi a profesorului Mihai Vişan, de fapt şi el cadru universitar mai nou.
„Evoluţia administraţiei  publice antebelice şi  interbelice româneşti”,  este o carte care
acum cunoaşte ediţia definitivă,  o carte pe care am lansat-o în iarna trecută  aici,  dar
repet, este o apariţie inedită, pentru că se referă la toate provinciile româneşti. E un fel de
analiză comparată  între ce a însemnat administraţia din imperiul habsburgic şi austro-
ungar, faţă de ce a fost administraţia în vechiul regat. Mă bucur că o asemenea lucrare
apare  în  Caraş-Severin,  la  Reşiţa,  fiind  o  lucrare  de  nivel  academic  apreciabil  şi
curajoasă, în sensul că s-au încumetat cei 2 profesori să scrie o asemenea lucrare, pentru
care eu îi felicit. 
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Vă  propun ca de pe ordinea de zi  să  scoatem punctul  9,  care nu face obiectul
practic, a unei hotărâri de consiliu judeţean. Atunci când am publicat ordinea de zi, am
pus punctul  9  pe ordinea  de zi,  dar  nu este  o  temă  care  să  o  discutăm la  Consiliul
Judeţean. 

Cine  este  „pentru”  această  ordine  de  zi,  mai  puţin  punctul  9?  Abţineri?
Împotriviri? Nu sunt.

Se aprobă în unanimitate. Mulţumesc.

Domnul Imbrescu, procesul-verbal de la şedinţa trecută.
Domnul secretar al judeţului Ion Imbrescu: Faţă de procesul-verbal care îl aveţi în

mapă, dacă sunt obiecţii, amendamente? Nu sunt. 
Supunem la vot. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri?
Se aprobă în unanimitate. Mulţumesc. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Bugetul a fost promulgat, nu ştiu dacă a
fost publicat.

D-şoara invitat Gina Nuţa Pavel: Da.
Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde:  A apărut  în monitorul  oficial,  ceea ce

înseamnă că în februarie vom discuta acest subiect într-o şedinţă a Consiliului Judeţean.
Este un buget aproximativ egal cu cel de anul trecut şi ceea ce la nivel de enunţ pare
relativ pozitiv. 

*
Se trece la discutarea punctului 1 al ordinii de zi şi anume:
1.Proiect de hotărâre privind constituirea şi utilizarea fondului de rulment pentru

finanţarea unor investiţii pe anul 2010.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă aici aveţi observaţii? Nu sunt. Ceea

ce merită  spus,  este  faptul  că  reuşim să  construim la Reşiţa cu această  investiţie,  un
centru oftalmologic dotat la nivel, aş spune european sau dacă vreţi, la cel mai înalt nivel
din România. Ştiţi că am făcut şi anul trecut o investiţie tot în acest domeniu, acel centru
pentru combaterea glaucomului.  Cu microscopul  care  îl  cumpărăm acum, Reşiţa este
unul din cele mai moderne centre oftalmologice din România. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. 
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Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului 2  al ordinii de zi şi anume:
2.Proiect  de  hotărâre  privind  înfiinţarea  Camerei  Agricole  a  judeţului  Caraş-

Severin.
Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Conform  Hotărârii  de  Guvern

nr.1609/2009, se înfiinţează  Camera Agricolă.  Fostul Oficiu de Consultanţă  Agricolă,
devine Camera Agricolă  şi  trece în subordinea Consiliului Judeţean.  În expunerea de
motive aţi avut toată prezentarea necesară, eşafodajul de motive care a condus la această
hotărâre de Guvern. Practic noi luăm act de această decizie guvernamentală. Dacă aici
sunt observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art. 4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art. 5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului 3  al ordinii de zi şi anume:
3.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Regulamentului  de  organizare  şi

funcţionare, a organigramei şi statelor de funcţii ale Camerei agricole a judeţului Caraş-
Severin.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă aici avem observaţii? Nu sunt.
Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.

Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.
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Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului 4  al ordinii de zi şi anume:
4.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Regulamentului  de  organizare  şi

funcţionare la Teatrul de Vest Reşiţa.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Reluăm un proiect de hotărâre, care l-am

avut şi  pe ordinea de zi  a şedinţei din decembrie.  Am mai dezbătut  acest  subiect  cu
Nicolae  Dumitru  Vlădulescu  -  directorul  teatrului  din  Reşiţa,  cu  colegii  din  aparatul
propriu şi revenim cu acest proiect de hotărâre. Am clarificat şi impactul financiar pe
care  îl  va  avea  această  hotărâre  pentru  angajaţii  teatrului.  Este  un  proiect,  aş  spune
interesant,  care aduce economii importante de fonduri şi  care credem că  este fezabil.
Există asemenea experiment în România în acest moment, cu succes. De fapt este vorba
de teatrul de proiect, nu e vorba de un teatru în organizarea lui clasică. Acest domeniu
cunoaşte în acest moment o serie întreagă de abordări novatoare. Dacă eram obişnuiţi cu
teatrul de stagiune, cu teatrul care începea undeva în 15 septembrie şi avea stagiunea
până  în  iunie  sau  iulie,  acum  lucrurile  stau  altfel,  teatrul  fiind  nevoit  să  facă  faţă
concurenţei, pe care televiziunea, astăzi în principal, o presupune. Dacă aveţi observaţii
aici? E vorba de Teatrul de Vest. 

Domnul  consilier  Cojocariu  Ioan:  Domnule  preşedinte,  stimaţi  colegi,  această
formulă  curajoasă  a  domnului  Vlădulescu,  nu  elimină  totuşi  subvenţiile.  Acestea  tot
trebuie să le dăm, poate dăm mai puţin, dar ele tot sunt. Doar că actorii vor câştiga unii
mai mult, după cât joacă şi unii mai puţin sau deloc. Este bun, numai tot din experienţa
teatrelor care au făcut ca acela, au făcut ca unele pături, mai ales cei care sunt mai în
vârstă, să fie daţi de-o parte şi să nu apară partea discreţionară a managerului. Acesta
este pericolul care ne paşte sau îi paşte. 

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde:  Bun.  Este până  la urmă  o reflectare a
competenţelor şi calităţilor. Într-adevăr subvenţia există, nici nu ne-am pus problema să o
eliminăm total,  dar  plătim mai  puţin,  evident.  Sunt  convins,  că  actuala  conducere  a
teatrului,  nu  va  aluneca  pe  panta  discreţionară  a  oferirii  de  roluri.  Sunt  convins  că
Vlădulescu şi cu echipa lui vor fi capabili să gestioneze acest proiect. Sigur, încercăm
până la urmă, avem datoria să eliminăm o parte din costuri, fiind şi un an bugetar foarte
greu. Asta nu înseamnă însă, dacă vom observa că nu funcţionează, nu vom reveni la o
metodă  clasicistă  de  a  gestiona  problemele  teatrului.  Dar  cred  că  avem  datoria  să
încercăm, pentru că repet, e un an bugetar greu. Alte observaţii? 
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Domnul consilier Chişărău Iacob: Eu cred că managerul nu are o mare influenţă
asupra distribuirii rolurilor, pentru că el are influenţă privind repertoriul şi consiliul care
stabileşte.  Regizorul este cel  care atribuie rolurile actorilor.  El este cel  care îşi  caută
deservenţii pentru piesa respectivă, cei care se potrivesc rolului. Eu zic că managerul aici
are importanţă privind repertoriu şi nu o face singur, o face cu un consiliu care stabileşte
repertoriul teatrului, iar regizorul va stabili cine joacă şi cine nu joacă, în funcţie de cum
vede el rolul respectiv şi piesa respectivă. Eu cred că nu poate să existe decât discreţia
artistică, adică discreţionarea artistică a regizorului,  care stabileşte cine se potriveşte sau
cine joacă, aşa cum gândeşte el rolul respectiv. Deci cred că managerul nu are aici nici o
implicaţie importantă. 

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Sunt, cred eu, suficient de profesionişti
pentru a gestiona problemele teatrului aşa cum se cuvine. Da, te rog.

Domnul consilier  Vatzulik Boris:  Domnule preşedinte,  stimaţi  colegi,  am avut
discuţii şi în şedinţele anterioare vis-a-vis de acest proiect care într-adevăr este inovator.
Eu aş vrea să pun o întrebare domnului director Vlădulescu, vis-a-vis de componenta
activităţii  educaţionale  adresate  copiilor.  Cum  vede  dânsul  de  exemplu,  promovarea
activităţii teatrale în rândul copiilor, pentru că aceasta a fost o componentă importantă, e
adevărat în scădere în ultimii ani, dar mi se pare deosebit de importantă educaţia copiilor
în acest sens. Dacă a prevăzut într-adevăr acest proiect o componentă de teatru pentru
copii, în ce manieră şi cum?

Domnul invitat Vlădulescu Dumitru Nicolae: Domnule preşedinte, vă rog să-mi
permiteţi să dau un răspuns.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Da.
Domnul invitat Vlădulescu Dumitru Nicolae: Nu ştiu dacă sunteţi la curent, dar

în ultimii 2 ani, teatrul din Reşiţa a avut un program clar de aducerea spectatorului în sala
de teatru. Programul acesta cuprinde şi promovarea teatrului pentru spectatorii cei mici,
pentru că de la vârsta lor începe gustul pentru teatru. Vreau să vă aduc aminte că teatrul
din Reşiţa a pus în ultimii 2 ani, 9 piese pentru copii. A încheiat un acord cu Liceul de
Artă din Reşiţa, unde sala o avem la discreţie şi jucăm pentru copii, în sala liceului. Cu
sprijinul Consiliului Judeţean, sper că vom reuşi să o băgăm în reparaţie să-i dăm o altă
capacitate şi un alt potenţial, pentru a avea în sala de la liceu un teatru pentru copii şi
tineret. Este un proiect mai vechi de-al meu, care este prins în planul de management,
aprobat de Consiliul Judeţean, atunci când am fost numit director la instituţia mai sus
amintită. Vreau să răspund şi la întrebarea cu actorii mai bătrâni. Actorii  mai bătrâni
sunt atât căutaţi în teatrul românesc, încât nici unul nu are duminică sau sâmbătă liberă.
Este  nevoie  acută  de  actori  în  vârstă  pe  scena  românească.  N-avem destui  cât  ne-ar
trebui! Nu vă faceţi griji, actorul în vârstă are de jucat până nu mai poate el. Dacă aveţi
alte nelămuriri, sunt la dispoziţia dumneavoastră. 

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Bun.  Cu  alte  cuvinte  continuaţi
repertoriul pentru publicul tânăr?

Domnul  invitat  Vlădulescu  Dumitru  Nicolae:  Sigur  că  da.  Este  unul  din
proiectele majore ale teatrului din Reşiţa, să facă teatru pentru copii.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Da, mulţumesc.
Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.

Se aprobă în unanimitate.

6



Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art. 5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.

Ni s-au alăturat pentru a urmări lucrările acestei onorabile şedinţe, domnul primar
al Bocşei - domnul Mirel Pascu şi domnul Tuţac- liderul Cultului Baptist din România.
Domnul  primar  de  la  Bocşa  „a  venit  ca  o  boare,  o  boare  roşiatică”,  că  este  social-
democrat de stânga, pleonastic vorbind.

*
Se trece la discutarea punctului 5  al ordinii de zi şi anume:
5.Proiect  de  hotărâre  privind  reconstituirea  comisiei  speciale  pentru  întocmirea

inventarului bunurilor care alcătuiesc domeniului public al Judeţului Caraş-Severin.
Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Este o hotărâre care trebuie actualizată

periodic. De la articolul 1 se vede cine face parte din această comisie, alături de mine, cei
care au practic responsabilităţi în acest domeniu. E un act normativ aş spune uzual.

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art. 6 (art. 4)  al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri?
Nu sunt. Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.

*
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Se trece la discutarea punctului  6  al ordinii de zi şi anume:
6.Proiect  de  hotărâre  pentru  modificarea  Hotărârii  Consiliului  Judeţean

nr.132/28.08.2008 privind aprobarea  componenţei Consiliului Consultativ  al Căminului
pentru Persoane Vârstnice Reşiţa.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Tot o actualizare, funcţie de componenţa
celor care lucrează acolo.

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.

Vă propun ca punctul 7 să-l discutăm în final, pentru că e vorba de un vot.
*

Se trece la discutarea punctului  8 al ordinii de zi şi anume:
8.Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  Listei   investiţiilor   prioritare  aferente

Master Planului elaborat în cadrul proiectului „Îmbunătăţirea  alimentării cu apă potabilă,
canalizare şi epurare ape uzate în judeţul Caraş-Severin” ISPA 2005/RO/16/P/PE/003.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Este Programul ISPA, un program amplu
pe care Consiliul Judeţean îl derulează sau mai bine spus, un proiect a cărui finanţare a
fost câştigată de Consiliul Judeţean, peste 66 milioane de euro, care a fost cu generozitate
oferit  primăriilor  din  Caraş-Severin  pentru  drumurile  judeţene,  pentru  că  primăriile
urbane sunt principale beneficiare. Această listă ţine de o procedură specifică finanţărilor
europene. Noi vom vota aceasta listă aici, dar şi primăriile din oraşele Caraş-Severinului
vor trebui să voteze acest lucru în şedinţele de consilii locale. Dacă sunt observaţii? Nu
sunt.

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.
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Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctelor  10, 13, 14, 15 si 16 ale ordinii de zi şi anume:
10.Raport  privind situaţia  gestionării  bunurilor  aparţinând domeniului  public  şi

privat al judeţului Caraş-Severin.
13.Informare  privind  activitatea  Centrului  Judeţean  pentru  Conservarea  şi

Promovarea Culturii Tradiţionale Caraş-Severin, în perioada 1 iulie-31 decembrie 2009.
14.Raport de activitate al Centrului de Urgenţă pentru Persoane fără Adăpost pe

anul 2009.
15.Informare privind modul de soluţionare a petiţiilor pe semestrul II/2009.
16.Raport asupra eficienţei unităţilor de poliţie pe anul 2009.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă sunt comentarii la aceste rapoarte?

Nu sunt. 
*

Se trece la discutarea punctului  11 al ordinii de zi şi anume:
11.Proiect  de  hotărâre  privind  însuşirea  inventarului  bunurilor  care  alcătuiesc

domeniului public al judeţului Caraş-Severin la data de 31.12.2009.
Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  E  tot  o  punere  în  actualitate  a  unei

activităţi  specifice  nouă.  Dacă  aici  aveţi  observaţii?  Facem  periodic  o  actualizare  a
acestei activităţi.

Domnul consilier Roşeţi Gheorghe: Domnule preşedinte, eu am o propunere.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Da.
Domnul consilier  Roşeţi  Gheorghe:  Pentru acest  an,  posibil  pentru toamnă,  la

situaţia juridică aici, eu aş propune să facem o identificare şi din punct de vedere al cărţii
funciare, ca domeniul public al judeţului să devină opozabil terţilor. Am văzut că e trecut
de fiecare dată dreptul de administrare, poate în alte părţi să fie şi dreptul de proprietate
şi dezmembrăminte ale dreptului de proprietate. Dacă sunteţi de acord ca pentru toamnă,
undeva, să actualizăm şi din acest punct de vedere, ca să nu mai avem discuţii când vin
alţii şi se înscriu pe terenuri sau imobile care aparţin de fapt Consiliului Judeţean, dar nu
sunt înscrise toate în cartea funciară.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Corect.  Domnul  Imbrescu,  după  ce
vedem  exact  ce  înseamnă  descentralizarea  Guvernului  României  şi  ce  primim  ca  şi
instituţii, instituţional ce primim, în toamnă putem să facem o hotărâre de consiliu.

Domnul secretar al judeţului Ion Imbrescu: Da, facem, cât putem.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Şi în ideea asta. Bine.
Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.

Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.
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Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului  12 al ordinii de zi şi anume:
12.Proiect  de  hotărâre  privind  dizolvarea  şi  lichidarea  Agenţiei  de  Dezvoltare

Economico-Socială Caraş-Severin.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Am analizat împreună cu departamentul

financiar,  posibilitatea  de  a  realiza  un  plus  de  economie  şi  hotărâm  dizolvarea  şi
lichidarea Agenţiei de Dezvoltare Economico-Socială Caraş-Severin. De ce facem acest
lucru? Pentru că practic, atunci când a fost creată această agenţie în 1995-1996, nu exista
la  nivelul  Consiliului  Judeţean  un  departament  de  proiecte  şi  programe.  Acest
departament există de câţiva ani, este departamentul condus de Victor Naidan, agenţia
suprapunându-se ca activităţi cu acest segment de organigramă a Consiliului Judeţean.
Nu pleacă  nimeni, îi redistribuim pe cei care lucrează în această  agenţie, în interiorul
aparatului Consiliului Judeţean, dar era o suprapunere de activităţi şi mai facem şi ceva
economie. Ne costa 2 miliarde de lei pe an! Cu fondurile acestea putem să facem alte
lucruri mai importante. Dacă sunt observaţii? Nu sunt.

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
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Ne-a  mai  rămas  punctul  7,  cu  vot  pentru  desemnarea  unui  reprezentant  al
Consiliului  Judeţean  Caraş-Severin  pentru  a  face  parte  din  Comisia  de  acreditare  a
furnizorilor de servicii sociale din judeţul Caraş-Severin.

Anul trecut  în această  comisie,  ne-a reprezentat  domnul doctor  Brebu şi  eu vă
propun să-l lăsăm să continue această activitate, fiind dacă vreţi şi profesional legitimat
pentru asemenea activitate. Sunteţi  de acord? Da. Atunci buletinele de vot şi  domnul
vicepreşedinte Ghiorghioni, preia ostilităţile.

O să rog la „Diverse” să rămână presa, pentru că vrem să înmânăm în acest cadru
oficial al şedinţei de Consiliu Judeţean o serie de certificate de clasificare pentru câteva
capacităţi  turistice  din  Caraş-Severin,  certificate  de  clasificare  ale  Ministerului
Turismului, dezvoltării turismului în acest context. E vorba de certificate de clasificare,
de o licenţă  de turism şi de un brevet de turism, dar la sfârşitul şedinţei, până atunci
haideţi să votăm. Domnul Ghiorghioni.

Domnul vicepreşedinte Ghiorghioni Ionesie: Hai, domnul Avram.
Se trece la vot în ordinea strigării. 

*
Se trece la punctul  7 al ordinii de zi şi anume:
7.Proiect de hotărâre privind desemnarea unui reprezentant al Consiliului Judeţean

Caraş-Severin pentru a face parte din Comisia de acreditare a furnizorilor de servicii
sociale din judeţul Caraş-Severin.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Vă propun să aprobăm această hotărâre,
unde la articolul 1 se desemnează domnul doctor Brebu cu 30 de voturi „pentru” din 30.
Cum 30, când lipsesc 2? Este Ştefănescu? A venit,  am înţeles. Deci cu 30 de voturi
„pentru” domnul doctor Brebu a fost desemnat să ne reprezinte în această  comisie de
acreditare. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. 

Se adoptă în unanimitate.
*

Se trece la discutarea punctului  17 al ordinii de zi şi anume:
17.Întrebări.Interpelări.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Vă rog să-mi permiteţi să înmânez aceste

certificate de clasificare. Doamnei Ursu Ofelia – Hotel +Restaurant „Caraş” – 3 stele.
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Dacă aţi fost la Oraviţa recent, puteţi să vedeţi acolo că în sfârşit motelul cooperaţiei de
altă dată arată foarte bine. Doamnei Mihăilescu Maria – Hotel +Restaurant „Turist” – 2
stele,  una  din  capacităţile  care  au  fost  păstrate  la  Secu.  Domnul  Ion  Dumbravă  –
Pensiune Turistică şi Restaurant – „Dumbrava I” – 3 stele, „Dumbrava II” – 3 stele, din
Băile Herculane. Domnului Ionuţ Guran- Pensiune Turistică „Jojo”- 3 stele. Ionuţ face
parte dintr-o generaţie mai tânără, care străluceşte prin absenţă şi îi duce domnul doctor
Brebu.  Domnul  Aurel  Popa  –  Pensiunea  Turistică  „Argus”  –  2  stele,  tot  din  Băile
Herculane, tot domnul doctor se ocupă de asta. Pensiunea Turistică „Brebu Nou 167” – 2
stele. Enduro  -  Murariu, Sergiu este un împătimit al turismului şi al zonei. Pensiunea
Turistică  „Scoţienii” – 3 stele din Brebu Nou, mister Steven Palmer.  Domnul Steven
Palmer  este  proprietarul.  Domnul  Paul  Dumitrache  –  Cabana  „Andra”  –  3  stele  pe
Semenic  şi  Restaurantul  „Andra”.  Domnul  Aurel  Zavolan pentru Pensiunea Turistică
„Govora” – 2 stele,  Rusca Montană.  Licenţă  de turism, doamnei  Mariana Florescu –
pentru Agenţia de Turism „Elma Travel” din Reşiţa. E bine să se ştie că există asemenea
dezvoltări. În fine, pentru domnul Adrian Drobot, din Reşiţa, brevet de turism.

Vreau să vă spun că aceste brevete, licenţe sau clasificări presupun multă muncă,
multă  energie consumată  şi  în  final,  sigur,  o  recunoaştere a  investiţiei  pe care aceşti
domni şi doamne le-au realizat  nu foarte uşor, aceasta este realitatea.  Evident, merită
felicitările noastre. Doamnelor şi domnilor, aceasta a fost şedinţa Consiliului Judeţean,
pardon, am uitat, tribună pentru domnul lider...

Domnul  consilier  Cojocariu  Ioan:  Domnule  preşedinte,  pentru  o  mai  dreaptă
înţelegere a unei situaţii care s-a ivit. La intrarea în sală am găsit pe mese un proiect de
hotărâre privind constituirea şi utilizarea fondului de rulment, în care erau trecute doar
două  achiziţii:  microscop  operator  oftalmologic  şi  automatizare  centrală  termică.  La
primul  punct  al  ordinii  de  zi,  s-a  votat  probabil  cu  3  obiective,  în  care  intra  şi
modernizare  Văliug-Slatina  Timiş  şi  vrem  să  ştim,  pentru  a  nu  se  întâmpla  să  fie
înlocuită una cu cealaltă sau să nu mai fie Văliug. Mie mi-ar place să fie primul punct,
pentru că sunt aceleaşi treburi trecute şi în a doua, aceleaşi valori.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  În  fondul  de  rulment,  există  şi  acea
garanţie pe care noi o punem  pentru Văliug - Slatina Timiş.

Domnul  consilier  Cojocariu  Ioan:  Atunci  nu mai  luăm în  considerare  această
hârtie?

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Nu. Există această finanţare, garanţie de
134 de miliarde pe care noi o avem, dar este de anul trecut aprobată. Fără să o aprobăm
din nou acum, ea există şi putem face dovada când încep lucrările că avem aceste 134 de
miliarde ca să derulăm acea investiţie de 32 de milioane de euro.

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Aşa spune şi Ministerul Finanţelor, doar că ne-
am trezit şi cu astalaltă şi nu înţelegeam, că erau trecute cele două valori în proiectul de
hotărâre şi apoi a mai apărut ulterior această treabă. Am zis, ca să ştie şi ceilalţi colegi
de-ai mei.

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Ştiau. 
Domnul consilier Cotarcea Haralambie: Ştiam.
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Domnul Cotarcea ştia. 
Domnul  consilier  Cotarcea  Haralambie:  Da,  bineînţeles,  că  s-a  aprobat  tot

timpul.
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Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde:  Corect.  Observaţia mi se pare corectă.
Alte…

Domnul  consilier  Ştefănescu  Nicolae:  Domnule  preşedinte,  vreau  să  vă
mulţumesc că  m-aţi scuzat pentru prima parte şi colegilor. Am fost la Timişoara la o
dezbatere, tot pe fonduri europene şi o parte din colectivul nostru va fi detaşat la Arad,
pentru că noi ne-am terminat treaba aici şi îi vom ajuta şi pe cei de la Arad. Mulţumesc
frumos.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Este  perioada  aceea,  după  ce  PSD-ul
pierde alegerile,  când sunt  cuminţi.  Când ne apropiem de următoarele  alegeri,  iar  se
înverşunează împotriva noastră. Acum este perioada aceea de calm, „liniştea dinaintea
furtunii”!

Domnul consilier Zaberca Vasile Mircea: Se poartă şi mov, domnule preşedinte.
Unii au curajul să poarte mov!

Domnul consilier Avram Silviu Dan: Domnule preşedinte, la raportul de activitate
al  directorului  Centrului  Persoanelor  fără  Adăpost  de  la  Caransebeş,  aş  avea  o
completare. La dotarea centrului, dânsul spune că unitatea este racordată la reţeaua de
canalizare  şi  apă  a  oraşului.  Aş  vrea  să  se  specifice  că  nu  este  racordată  la  reţeaua
stradală, doar prin denumire. Dacă nu o reparăm puneţi o telecabină pe Potoc să ducem
până la Centrul fără Adăpost. Nu se poate intra pe acea stradă! Sau mutăm, găsim o altă
stradă, că pe acolo se mai găsesc nişte întreprinderi care sunt indezirabile…

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Aceea este strada unde locuieşti tu?
Domnul consilier  Avram Silviu Dan: Trebuie găsită  o soluţie! Vin tot felul de

delegaţii să viziteze acest centru, el este chiar foarte aglomerat în ultimul timp şi de la
celelalte primării, din celelalte oraşe. Poate găsiţi şi o soluţie ca şi celelalte primării să
ajute din punct de vedere financiar, să susţină pe măsura posibilităţilor acest centru, care,
aşa sunt vremurile, e foarte populat.

Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Adică  strada este desfundată,  aceasta e
ideea?

Domnul consilier Avram Silviu Dan: Nu e desfundată, nu mai e stradă!
Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Bine, o să încercăm să găsim o soluţie.

Cum probabil, doamnă consilier şi domnilor consilieri, va trebui să ne gândim la nivelul
întregului judeţ cum găsim o soluţie să terminăm catedrala din Caransebeş, care nu este
numai a Caransebeşului, este Catedrala Episcopiei Caraş-Severinului. Cred că va trebui
să găsim o soluţie în acest an, la nivel administraţiilor publice, judeţean, respectiv locale,
pentru că e păcat. Ştiţi cum e? Parafrazându-l pe Henric al IV-lea, Caransebeşul merită o
catedrală. Henric al IV-lea, intra cu o pâine şi cu o biblie în Parisul de sfârşit de secol
XVI şi  spunea „Parisul merită  o liturghie”! Caransebeşul merită  o catedrală,  dar noi
merităm o catedrală episcopală adevărată! Mai sunt şi alte intervenţii? Da.

Domnul consilier  Vatzulik Boris: Tot în această  idee,  aş  vrea pentru anul care
urmează  poate  să  găsim  o  soluţie,  o  variantă,  pentru  atragerea  de  fonduri  pentru
reabilitarea unor  şosele care  sunt  foarte  deteriorate.  Aici  mă  refer  la  accesul  la  satul
Fizeş-Tirol, pentru că este o zonă foarte generoasă din punct de vedere a unor resurse,
din  punct  de vedere  agricol,  dar  căile  de acces  sunt  deplorabile în această  zonă.  De
asemenea,  o idee interesantă,  care am observat-o în  teritoriu,  este  accesul  cu judeţul
Timiş, prin Şoşdea. Ar mai fi câţiva kilometri de realizat şi ar scurta foarte mult distanţa
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spre Timişoara. Şi aşa sunt convins, că sunt multe alte şosele la nivelul judeţului Caraş-
Severin care merită atenţie! Poate ar trebui să gândim nişte proiecte de finanţare, nişte
proiecte de atragere de fonduri,  să  nu stăm numai  după  banii  guvernamentali,  pentru
utilarea acestor şosele. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Utilarea loc cu ce? Cu macarale?
Domnul consilier Vatzulik Boris: Utilare, în sensul de reabilitare!
Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Pentru  reabilitare  lor,  pentru

modernizarea lor!
Domnul consilier Vatzulik Boris: Exact, modernizare, asfaltare şi aşa mai departe.
Domnul preşedinte  Sorin Frunzăverde: Accesăm, domnul consilier, cred că aţi

fost absent anul trecut, am obţinut finanţări pe fonduri transfrontaliere.  Practic ce am
modernizat în zona Secăşeni, acolo, prin fonduri transfrontaliere modernizăm. Avem în
lucru două proiecte care să continue reabilitarea până în Grădinari şi modernizarea până
la  Malcovăţ,  pentru  că  vrem  să  deschidem  punctul  acela  de  frontieră,  Grădinari-
Malcovăţ. Lucrăm pe aceste drumuri, am băgat şi anul trecut o grămadă de bani, numai
că e o realitate, atunci când faci drumuri pietruite, nu ţin! Sau facem asfalt sau…, dar
sunt aceste zone la care ne gândim. Să vedem însă şi bugetul pe care îl vom avea, un
buget, care e clar că va trebui să găsim o soluţie, să-l îmbunătăţim din surse terţe.

Domnul consilier  Cotarcea Haralambie:  Îl  rog pe domnul subprefect,  că  l-am
rugat şi pe domnul prefect înainte şi pe ceilalţi, în legătură cu străzile acestea din Reşiţa.
Aşteptam ca şi colegul meu, domnul Vatzulik să ridice şi problema Str. Pandurilor, pe
care locuieşte şi dumnealui. Să ştiţi că eu am rupt două perechi de cizme,  vin cu ele şi le
las aici, uitaţi-le la poartă, nu mai pot să trec pe-acolo! Cât mă înjură lumea pe mine,
barem să vă înjure şi pe dumneavoastră. Eu m-am ridicat de atâtea ori, mai ridicaţi-vă şi
dumneavoastră! Mai încercaţi  şi  dumneavoastră  şi  colegul nostru Başag, să  spună,  că
avem o stradă, cea mai nenorocită stradă din Reşiţa şi e cea mai mare, cea mai lungă.
Atât am vrut să zic.

Domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde:  Când  timpul  va  permite,  Drumurile
Naţionale vor continua să asfalteze sensurile principale din Reşiţa, cele care fac legătura
cu drumurile naţionale, cu drumurile clasificate ca şi naţionale, dar asta când va veni
primăvara. Sigur, sunt însă o serie de străzi pe care s-a şi lucrat acum, cu Proiectul ISPA
şi care vor trebui să fie reabilitate. 

Dacă nu mai sunt alte probleme, vă mulţumesc pentru participare.
 Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se încheie.

         P R E Ş E D I N T E,                                SECRETARUL JUDEŢULUI,

          Sorin Frunzăverde                                                          Ion Imbrescu

Red/Dact/FP/ 1 ex.
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